

日本问题研究

目 次

【本期头条】

日本强震及核危机对全球经济的影响 王俊,陈柳钦(1)

【政法视野】

历史因素对日印关系的现实影响 李若愚(11)

日本老年人社会福利事业的结构与法律变迁

——兼评中国老年人福利与保障法的定位 贾小雷(17)

【经济研究】

日本观光立国战略的新内容及其新特点 凌强(23)

日本寿险业发展驱动因素分析及对中国的启示 窦元(29)

新时期日本人口老龄化的国际比较研究 王莉莉(41)

【教育研究】

日本中小学自立教育透视——基于家政课的分析 石瑜,李文英(51)

【文学评论】

川端康成小说创作的生态审美意识 李鹏飞(56)

【学人论坛】

强意助词「まで」的统语特征 杨秋芬,李颖(61)

编辑电子信箱（以姓氏笔画为序）

王 会: xbs5079412@163.com 李 颖: liying@hbu.edu.cn

执行编辑: 李 颖 特邀英文编辑: 赵树旺 校对: 李 颖

期刊基本参数:CN13 - 1025/C * 1964 * Q * A4 * 64 * zh * P * ¥ 10.00 * 1000 * 9 * 2011 - 06

Contents

Impact of Japan's Earthquake and the Nuclear Crisis on the Global Economy

..... WANG Jun, CHEN Liu-qin(1)

The Realistic Impact of India-Japan Relation by the Historical Elements LI Ruo-yu(11)

The Structure and the Legal Changes of the Japanese Elderly People's Social Welfare

—— Comments on the Position of the Chinese Old People's Welfare and Security Law

..... JIA Xiao-lei(17)

The New content and characteristics of Japan's Tourism-Based Strategy LING Qiang(23)

The Driving Force of the Development of Japan's Life Insurance Industry and Inspirations for China

..... DOU Yuan(29)

An International Comparative Study on Japan's Aging Population WANG Li-li(41)

The Self-reliance Education of Japan's Primary and Secondary Schools

—— Based on the Analysis of Home Economics Classes SHI Yu, Li Wen-ying(51)

Ecological Aesthetics of Kawabata Yasunari's Works LI Peng-fei(56)

On the Integration Features of of Made, an Intensifier Auxiliary Word

..... YANG Qiu-fen, LI Ying(61)